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Wałcz, Wojska Polskiego 50
518 245 080

14,5 miliona na inwestycje
Półwysep w 
Strącznie w koń-
cu będzie zago-
spodarowany. Do 
tego inwestycje 
w jednostki OSP 
oraz lokalną in-
frastrukturę. 
Wszytko za spra-
wą ogłoszonego 

w tym miesiącu 
wyniku Progra-
mu Inwestycji 
Strategicznych 
dla terenów po-
pegeerowskich. 
To 1871 inwe-
stycji w ponad 
1300 gminach i 
220 powiatach. 

W ramach pro-
gramu na rozwój 
polskich terenów 
popegeerowskich 
przeznaczono 
ponad 4 miliardy 
złotych. Powiat 
wałecki otrzymał 
z tej kwoty ponat 
14,5mln złotych. 

Inwestycje, które będą re-
alizowane w pozczególnych 
gminach.

– WAŁCZ – Budowa szat-
ni dla sportowców wraz ze 
świetlicą wiejską (w jednej 
bryle budynku) na terenie 
boiska sportowego we wsi 

Strączno, 
2 156 000,00 zł

– WAŁCZ – Rozbudowa 
świetlicy wiejskiej przy re-
mizie OSP we wsi Szwecja, 
1 862 000,00 zł

– GMINA MIEJSKA WAŁCZ 
– Zagospodarowanie pół-
wyspu Strączno, 
1 960 000,00 zł

– MIROSŁAWIEC – Rozbu-
dowa, nadbudowa i przebu-
dowa budynku ochotniczej 
straży pożarnej w Mirosław-
cu, 
2 940 000,00 zł

– TUCZNO – Zakup auto-
busu do przewozu dzieci 
szkolnych z terenu Gminy 
Tuczno, 
877 100,00 zł

– CZŁOPA – Modernizacja 
infrastruktury drogowej na 
odcinku drogi Golin-Brzeź-
niak w Człopie, 
2 755 000,00 zł

– POWIAT WAŁECKI – 
Remont i przebudowa wraz 
ze zmianą sposobu użyt-
kowania budynku opieki 
zdrowotnej na Placówkę 
Opiekuńczo-Wychowawczą 
„Przyjazna Przystań”,
 1 960 000,00 zł

Łącznie: 
14 510 100 zł
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Policjanci zakaza-
li dalszej jeździe, 
oraz wezwali po-
gotowie do 79 let-
niego kierowcy, 
który miał poważ-
ne problemy ze 
zdrowiem. Obni-
żona sprawność 
psychomotoryczna 
u kierowcy może 
stanowić poważne 
zagrożenie w ruchu 
drogowym.
Policjanci otrzymali informa-
cję telefoniczną o tym, że 
krajową „dziesiątką” w kie-
runku Wałcza porusza się naj-
prawdopodobniej nietrzeźwy 
kierowca osobowej skody. 
Przybyli na miejsce funkcjo-
nariusze z wałeckiej jednost-
ki przeprowadzili badanie na 
zawartość alkoholu w wydy-
chanym powietrzu. Wynik 
badania wskazał, iż kierowca 
– mieszkaniec województwa 
warmińsko–mazurskiego jest 
trzeźwy.

Jednak czujność i doświad-
czenie policjanta podpowia-
dały, że 79 letni kierowca 
może mieć obniżoną spraw-
ność psychomotoryczną z 
uwagi na stan zdrowia mimo, 
iż mężczyzna nie uskarżał się 
na złe samopoczucie. Tłuma-

czył, że jedzie wolno dlate-
go zwraca na siebie uwagę 
innych kierowców. Policjant 
drogówki zakazał kierow-
cy dalszej jazdy i wezwał na 
miejsce załogę pogotowia ra-
tunkowego.

Okazało się, że kierujący ma  
bardzo wysokie ciśnienie tęt-
nicze mogące spowodować 
wylew lub udar mózgu. To 
poważny problem zdrowotny, 
dlatego też mężczyzna został 
przetransportowany do szpi-
tala. Nie tylko  alkohol  i nar-
kotyki zakłócają sprawność 
psychomotoryczną u kierow-
cy. Podobnie jest z lekami i 
różnymi schorzeniami. Złe 
samopoczucie kierowcy bez-
pośrednio przekłada się na 
ograniczenie odpowiedniej 
możliwości reakcji na zaist-
niałą na drodze sytuację. Wo-
bec kierującego został skie-
rowany wniosek o badanie 
lekarskie w celu stwierdzenia 
istnienia lub braku przeciw-
wskazań zdrowotnych do kie-
rowania pojazdami.

Dzięki prawidłowej reakcji in-
nych uczestników ruchu dro-
gowego i doświadczeniu po-
licjanta być może nie doszło 
do tragicznego w skutkach 
zdarzenia, gdzie zagrożone 
było życie i zdrowie 79 letnie-
go kierującego i innych użyt-
kowników drogi.

źródło KPP Wałcz

Zabrakło zdrowia 
do dalszej jazdy

Policjanci z Miro-
sławca spotkali się 
z seniorami. Mun-
durowi wspólnie z 
dyrekcją Domu Kul-
tury w trosce o bez-
pieczeństwo miesz-
kańców organizują 
cykliczne warszta-
ty, aby uświadomić 
seniorów z jakimi 
zagrożeniami mogą 
się spotkać w co-
dziennym życiu.
Oszuści próbują swoich me-
tod, by kosztem ufnych osób 
szybko się wzbogacić. Poli-
cjanci z Posterunku Policji w 
Mirosławcu wspólnie z Dy-
rekcją Domu Kultury chcąc 
ustrzec swoich mieszkańców 
zorganizowali kolejne warsz-
taty. Spotkanie rozpoczęło się 
od wspólnego rozwiązywania 
krzyżówki, która w końco-

wym haśle zawierała temat 
spotkania. Między innymi 
oszustwo nigeryjskie.

Większość seniorów zorien-
towana była w tym temacie. 
Oszustwo nigeryjskie - zwane 
też oszustwem 419, polega 
na wyłudzeniu od ofiary za-
liczki. Cyberprzestępca wy-
syła maila, prosi o pomoc w 
ułatwieniu transferu dużej 
sumy pieniędzy. W zamian 
oferuje prowizję – kuszącą 
kwotę. Wyjaśniał dzielnicowy. 
Głównie warsztaty dotyczyły 
tematu oszustwa, o tym jak 
zadbać o bezpieczeństwo 
swoich oszczędności.

Policjant prowadzący spotka-
nie zwrócił uwagę na zagroże-
nia związane z użytkowaniem 
przez seniorów Internetu 
oraz telefonii komórkowej. 
Przedstawił jak bezpiecznie 
korzystać z usług bankowych 
oraz kart płatniczych, jak nie 
dać się nabrać na oszustwo 
o pracę, oszustwo matry-

monialne, ofertę kredytową, 
loteryjną. Policjant ostrzegał 
seniorów przed umiejętnym 
manipulowaniem oszustów, 
którzy zdobywają zaufanie i 
wywołują presję czasu.

W przypadku odmowy prze-
kazania pieniędzy straszą 
konsekwencjami prawnymi 
i wzbudzają wyrzuty sumie-
nia. Mł. asp. Paweł Przybylski 
poinformował seniorów, że 
każda sytuacja, która wzbu-
dzi ich podejrzenia, powinna 
skutkować wykonaniem na-
tychmiastowego połączenia 
z numerem 112. Dzięki temu 
możliwe będzie zatrzymanie 
przestępców i zapobieżenie 
kolejnym oszustwom na szko-
dę mieszkańców. Warsztaty 
trwały dwa dni. Uczestnicy 
w ramach programu policji 
zachodniopomorskiej „Bez-
pieczny senior’ otrzymali po-
jemni na leki i odblaskowe 
opaski.

źródło KPP Wałcz

Seniora nie oszukasz!

Na ZamkowymNa Zamkowym  
można się już kąpaćmożna się już kąpać

Państwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny w Wałczu 
ocenił przydatność wody 
do kąpieli w miejscu „Plaża 
nad Zamkowym” przy ul. 
Bydgoskiej w Wałczu, co 
oznacza możliwość kąpieli.

Ekohipokryzja
Czasami zastanawiam się na 
czym polega dzisiaj ekologia. 
Chyba prawdziwa tutaj staje 
się teza, że „kiedyś wszyst-
ko było bardziej proste”. Dziś 
politycy, urzędnicy potrafią 
zmienić coś co funkcjonuje, 
na bezradny biurokratyczny 
twór,  który nie służy nikomu. 
Przykładem może być ostat-
nie zdarzenie mojego kolegi, 
który podczas inwestycji u 
klienta miał wyciąć spróch-
niałe drzewa, aby poprawić 
infrastrukturę, zadbać o wi-
zerunek miejsca,  poprawić, 
upiększyć, a przy okazji przy 
inwestycji zorganizować ład-
ny park przy firmie, aby było 
więcej zieleni.
Urzędnik, który przybył na 

oględziny jedynie ograniczył 
się do pomiarów średnicy 
drzew i wyliczenie kwoty do 
zapłaty za ich wycięcie. Na nic 
tłumaczenia, że część drzew 
należy wyciąć, gdyż są w 
środku spróchniałe i na pew-
no w najbliższej przyszłości, 
gdy upadną to zniszczą zgro-
madzoną wokół infrastrukturę 
jak płoty, czy parkany.
Przecież w zamian za usu-
nięcie kilku drzew wykonane 
byłyby z dużo większym roz-
machem nasadzenia, gdzie 
urzędnik mógłby nawet sobie 
wybrać ulubione gatunki ro-
ślin, krzewów. Niestety usły-
szał jedno magiczne zdanie 
– „to niemożliwe, takie mamy 
przepisy”
Za tym ekologia ma dwa ob-
licza jedno okiem zwykłego 
obywatela, a drugie oblicze 
okiem  powszechnie rozbuja-
łej administracji, gdzie proste 
rzeczy można skomplikować. 
Na wszystko bowiem musi 
być papier. Nie ważne że to 
nieekologiczne, ale być musi 
i basta, bo tak zawsze było i 
niestety będzie. Gdy spojrzy-
my głębiej na pomysły admi-
nistracji, to największą ekohi-
pokryzją jest wciąż ustawa 
śmieciowa. Po wielu latach 
widać, że zarabiają na tym 
tylko ci wybrańcy, co śmiecia-

mi mają gospodarować, a za-
płacą za tę imprezę wszyscy 
mieszkańcy i tutaj mamy je-
dyny przypadek, że nie dzie-
li się wówczas na lepszych i 
gorszych, bogatszych bied-
niejszych, chudych i grubych. 
Każdy musi płacić, nawet jak 
nie do końca wie za co.
W tym pędzie w byciu „ekohi-
pokrytami”  odnajdują się 
także firmy, które również po-
kazują swoją dwulicowość. W 
ich ekologii jest więcej marke-
tingu niż faktycznych działań 
u podstaw. Oglądając ostat-
nio reklamę firmy McDonald 
zdziwiłem się, że nawet oni 
uważają siebie za ekologiczne 
przedsiębiorstwo zachęcające 
do recyklingu opakowań, któ-
re są wykorzystywane przy 
pakowaniu. Na koniec rekla-
my wskazane jest, iż papierek 
był zwykłym śmieciem. Ale jak 
można nieść ekoprzesłanie, 
że jesteśmy „zajebiści” jeśli 
wcześniej pakuję się torebkę 
z jedzeniem w torebkę, a póź-
niej jeszcze w pudełko zapa-
kowane w dodatkowy papier. 
Przecież to jedna z firm, która 
jest mistrzem w produkowa-
niu niepotrzebnych śmieci. I 
celowo nie wspominam tu o 
jedzeniu i wartości odżywczej 
„tego”. Więc zamiast nawoły-
wać do recyklingu, może war-

to produkować tych śmieci 
mniej. Czyżby lud zbyt głupi? 
Zapewne sporo osób wśród 
nas kupuje pieczywo, które 
nie jest zapakowane w folię. 
Bo folia jest ‚be”  Ale gdy w 
markecie widzę torebkę pa-
pierową z foliową wstawką to 
krew mnie zalewa. Ile trzeba 
się natrudzić, aby oderwać 
folię od papieru. Bo przecież 
torebka taka „papierowo-fo-
liowa”, zgodnie z zasadami 
powinna wylądować w śmie-
ciach zmieszanych.  A wystar-
czyłoby zrobić albo foliówkę, 
albo papier, wtedy wiem że 
jest choć mała szansa na to, 
że wróci śmieć do dalszego 
recyklingu. Nazwy marketów 
nie podaje, bo każdy przecież 
to widzi. Tak więc często jeste-
śmy eko, ale z pozoru. Choć 
nie wymaga to wiele wysiłku, 
to przyzwyczajenia robią swo-
je. A odnośnie przyzwyczajeń, 
to one są tak bardzo silne, 
że nawet sobie nie zdajemy 
z tego sprawy. Do wszystkie-
go można się przyzwyczaić, 
nawet do groźnego COVI-
Da, gdzie wcześniej każda 1 
śmierć byłą przerażeniem, 
a dziś statystyką , do śmier-
telnych ofiar wojennych na 
Ukrainie, gdzie giną przecież 
także żołnierze rosyjscy, a z 
powodu politycznych zwykli 

Rosjanie nie mogą otrzymać 
produktów żywnościowych. 
Za to, oni nie dadzą nam wę-
gla, bo tak ustaliła admini-
stracja na wysokim szczeblu. 
Jakże tej zimny będziemy 
dzięki politykom ekologicz-
ni! Będziemy mogli nie palić 
już tym szkodliwym węglem, 
który powoduje smog. Dziś 
zamienić możemy węgiel na 
kaloryczne odpady komunal-
ne. Przyzwyczajeni jesteśmy 
też przez polityków do poję-
cia „patriotyzm”. Widzieliście, 
jak panowie mówią tak wiele 
o Polsce, o ojczyźnie, o któ-
rą należy dbać i pielęgnować 
tradycję trzymając w ręku 
biało-czerwoną flagę i wypy-
chając do przodu pierś, na 
której świeci orzeł w koronie? 
Oni nie mają nic wspólnego z 
patriotyzmem. Dzisiaj patrio-
tyzm to pomaganie drugiemu 
Polakowi jak jest w potrzebie, 
to zbieranie i segregowanie 
śmieci, to dbanie bardziej niż 
o swoje, o to co jest wspólne, 
jak ławki, chodniki, trawniki. 
Dbanie o naturę i miejsce, 
gdzie żyjemy. Jakże ekologii 
jest blisko do patriotyzmu, 
ale do jednego i drugiego nie 
powinna się mieszać admini-
stracja.
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Święto Policji, 
to polskie świę-
to obchodzone 
24 lipca przez 
Policję, a usta-
nowione przez 
Sejm Rzeczypo-
spolitej Polskiej 
21 lipca 1995 r. W 
tym roku przypa-
da 103. rocznica 
powołania Policji 
Państwowej. Z tej 
okazji komendant 
Powiatowy Policji 
w Wałczu wraz 
z kadrą kierow-
niczą jednostki, 
wziął udział w 
uroczystościach 
w Szczecinie. 
Były awanse i od-
znaczenia.

Uroczysta zbiórka poprze-
dzona mszą świętą oraz 
przemarszem ulicami 
Szczecina rozpoczęła się 
w Filharmonii im. Mieczy-
sława Karłowicza w Szcze-
cinie. Podczas wydarzenia 
wręczone zostały medale i 

nominacje na wyższe stop-
nie służbowe. Wśród awan-
sowanych, nominowanych, 
odznaczonych była także 
kadra kierownicza wałeckiej 
jednostki.

Prezydent Rzeczypospolitej 

Polskiej na wniosek Mini-
stra Spraw Wewnętrznych 
odznaczył złotym medalem 
„Za długoletnią służbę” 
naczelnika Wydziału Do-
chodzeniowo - Śledczego 
podinsp. Dorotę Sadowską 
i srebrnym medalem kom. 

Krzysztofa Bilka Naczelnika 
Wydziału Kryminalnego. Po-
nadto Pan Mariusz Kamiński 
Minister Spraw Wewnętrz-
nych nadał brązową odzna-
kę „Zasłużony policjant” 
podkom. Sławomirowi Klo-
nowskiemu i kom. Jackowi 
Łopata dyżurnemu Zespołu 
Dyżurnych. Natomiast Ko-
mendant Główny Policji ge-
neralny inspektor Jarosław 
Szymczyk mianował podin-
spektorem Policji nadkom. 
Artura Grendę Komendanta 
Powiatowego Policji w Wał-
czu oraz naczelnika Wydzia-
łu Prewencji nadkomisarza 
Tomasza Kniata.

Wszystkim policjantom 
składamy życzenia, aby 
czerpali przyjemność z wy-
konywanej pracy. 

WOJEWÓDZKIE OBCHODY ŚWIĘTA POLICJI

Do zdarzenia doszło 
na ulicy Spokojnej 
w Mirosławcu około 
godziny 14.00, kiedy 
policjanci wykonywali 
swoje czynności służ-
bowe. 18 i 26 letni 
mężczyźni widząc 
zaparkowany oznako-
wany radiowóz, po-
stanowili zabawić się i 
sprawdzić reakcję po-
licjantów. Jeden z nich 
wyrwał z pojazdu ta-
blicę rejestracyjną, a 

drugi wskoczył na jego 
maskę, na szczęście nie 
uszkadzając jej.

Chuligańskie zachowanie 
mężczyzn zarejestrowały ka-
mery monitoringu. Funkcjona-
riusze szybko ustalili spraw-
ców. Podejrzani przyznali 
się do popełnionego czynu i 
dobrowolnie poddali karze. 
Teraz 18 i 26 - mieszkańcy 
gminy Mirosławiec będą 
musieli naprawić wyrządzoną 
szkodę i każdy zapłacić karę 
grzywny wysokości 5 tysięcy 
złotych.

Radiowozy policyjne służą 
bezpieczeństwu mieszkań-
ców. Ich zakupu finansowa-
ny jest ze środków pienięż-
nych Komendy Głównej 
Policji oraz władz samo-
rządowych. Flota sprzętu 
transportowego zapewnie-
nia wysoką mobilność służb 
Policji realizujących usta-
wowe zadania związane z 
bezpieczeństwem i ochroną 
porządku publicznego. 
Sprawne pojazdy decydują 
o mobilności wszystkich 
służb policyjnych.

Chcieli sprawdzić reakcję policjantów 
- teraz zapłacą za chuligańskie zachowanie

Z Polski, Niemiec, 
Czech i Słowacji, a 
wkrótce również z 
Hiszpanii i Skandy-
nawii – mieszkańcy 
tych krajów coraz 
częściej kupują sa-
mochody przez In-
ternet. Czym róż-
nią się nabywcy z 
Polski od tych z Za-
chodniej Europy? 

Mówi o tym założyciel CarFor-
Friend - Jacek Fijołek.
Czym różni się sprzedaż sa-
mochodów w naszym kraju 
od tej, dokonywanej w inne 
miejsca w Europie? Jak wyja-
śnia Jacek Fijołek, założyciel 
platformy sprzedażowej Car-
ForFriend:
- Jeżeli mówimy o handlu sa-
mochodami, to poza Polską 
nie ma innego kraju, który 
miałby podobną maszynę 
biurokratyczną. Do tego, ku-

pujący z zagranicy po prostu 
są bardziej otwarci na prze-
prowadzanie tego typu trans-
akcji w Internecie. Dodat-
kowo większość nabywców 
spoza Polski działa tak, że 
zamawia usługę i wie czego 
się spodziewa, w przeciwień-
stwie do mieszkańców nasze-
go kraju, którzy miewają nie-
realne oczekiwania.

Czym jeszcze różnią się od 
siebie nabywcy samochodów 
z różnych krajów europej-
skich? Jacek Fijołek w pierw-
szym rzędzie wskazuje siłę 
nabywczą oraz poziom zapo-
trzebowania na samochody, 
które można kupić taniej i 
taniej eksploatować, a także 
na podejście do legalności 
transakcji:

- W Polsce za cenę legalno-
ści transakcji próbuje się tak 
manewrować i lawirować, 
by zaoszczędzić nawet naj-
mniejszą sumę pieniędzy. 
Poza wschodem Europy nie 

ma takiego myślenia. W za-
chodniej części naszego kon-
tynentu, na bardziej dojrza-
łych rynkach, ważniejszy jest 
stan pojazdu, niż jego cena, a 
kupujący odczuwają większy 
stres, jeśli przyszłoby ten sa-
mochód naprawiać. Jest tam 
także większa świadomość 
tego, że istnieje pewien sto-
sunek wartości do ceny, któ-
rą po prostu trzeba zapłacić.
Czech kupi droższy samo-
chód niż Polak

Mimo tego w dalszym ciągu 
Polska stanowi dla CarFor-
Friend główny rynek zbytu 
– procentowo aż 60% klien-
tów tej platformy stanowią 
Polacy, to na drugim miej-
scu są Czesi – z 30% sprze-
daży. Pozostałe 10% należy 
do Rumunii, Słowacji i Nie-
miec – jednak od początku 
2022 roku widać tu tenden-
cję wzrostową. W przypadku 
średniej wartości pojedynczej 
transakcji, zdecydowanie 
wyprzedzają nas Czesi. Zda-

niem twórcy CarForFriend 
jest to pokłosie mniejszych 
utrudnień biurokratycznych 
oraz mniej obciążeń podatko-
wych:

- W porównaniu do nas, Czesi 
są w stanie wydać duże sumy 
na samochód. Polacy starają 
się trochę „kombinować”, bo 
i tak duże sumy wydajemy na 
podatki. Widać to po cenach 
- średnia cena aut sprzeda-
wanych przez CarForFriend 
w Polsce wynosi 12 tysięcy 
EUR, a w Czechach 18 tysię-
cy EUR. W Niemczech z kolei 
średnia cena używanego sa-
mochodu wynosi od 20 do 21 
tysięcy EUR. A im bardziej na 
wschód, tym taniej - miesz-
kańcy Rumunii kupują u nas 
auta o wartości 7-8 tysięcy 
EUR.

Gdzie otwierać oddział?

By osiągnąć międzynarodo-
wy sukces, warto kierować 
się pewnymi wyznacznika-
mi. W jaki sposób przebiegał 
wybór kolejnych rynków do 
poszerzania działalności Car-
ForFriend? Jak wyjaśnia Jacek 

Fijołek, świdnicka firma kie-
rowała się przede wszystkim 
siłą nabywczą mieszkańców 
danego kraju i zdobytą wie-
dzą w zakresie ekonomii:

- Z jednej strony braliśmy pod 
uwagę aktualne sytuacje po-
lityczne danych krajów – tak 
jak w przypadku Rumunii. Z 
drugiej - ważne były też ak-
tualne potrzeby i preferencje 
konkretnych narodowości 
związane z samochodami. 
Przykładowo klienci z Hiszpa-
nii też chcą mieć fajne samo-
chody, a tamtejszy rynek nie 
jest jeszcze nasycony. Z kolei 
Niemcy, chcą mieć stare sa-
mochody, jednak w bardzo 
dobrym stanie technicznym. 
Co więcej, dzięki informa-
cjom pozyskanym z agencji 
do spraw eksportu, jeste-
śmy w stanie określić kie-
runki pozyskiwania nowych 
i używanych samochodów, 
co pozwala nam dopasować 
strategię do tendencji rynko-
wych.

więcej infomracji 
motoryzacyjnych na 

www.motomagazyn.com

Jak Europejczycy kupują samochody używane?



Ogłoszenia drobne: 1.00 zł za słowo

Ogłoszenia drobne
Sprzedaż lokalna (sprzedaj skutecznie samochód, mieszkanie lub dom). 
Otrzymasz od nas reklamę w lokalnej gazecie, na największym portalu w po-
wiecie wałeckim, zdjęcie sprzedawanego produktu, wystawienie produktu na 
OLX lub Allegro.
- kto szybciej sprzeda jak nie MY, mając wszystkie media lokalne w ręku?
Tel. 67 387 42 43, extrawalcz@gmail.com

Praca w różnych gałęziach gospodarki sortownie, pakownie, 
produkcja, ogrodnictwo i inne. Zatrudnienie w ciągu całego 
roku, godne stawki wynagrodzenia.

Rekrutacja: Biuro w Wałczu, ul. Kościuszki 12A,  

tel. 603122111  Licencja: 4933

Praca w Niderlandach

REMONTY DOMÓW  MIESZKAŃ
DEMONTAŻ AZBESTU - ETERNITU

             661 601 522

MICHALSKI

NIERUCHOMOŚCI 

Biuro do pracy, 
SINOGAL
Telefon
+48 691 73 90 21
+48 608 007 979

Sprzedam miesz-
kanie 2 pokojowe, 
wyremontowane, z 
garażem w samym 
centrum Wałcza. Tel. 
kontaktowy 
+48 880 801 590 

PRACA
Praca przy pozy-

skiwaniu klientów. 
Obdzwanianie i wy-

stawianie produktów 
na portalach sprzeda-
żowych. Rozliczenia 
prowizyjne, możli-

wość pracy zdlanej.
oferty: biuro@3glowy.

com 

ADRES REDAKCJI
ul. Bankowa 2, 78-600 Wałcz
REDAKTOR NACZELNY 
Piotr Kurzyna
I ZESPÓŁ REDAGUJĄCY 
Piotr, Wiesław, Marcin, Tomek, Natalia
KONTAKT:
e-mail: extrawalcz@gmail.com  non stop
strona internetowa: www.extrawalcz.pl, non stop
Telefon: 67 387 42 43 
Redakcja czynna od poniedziałku do piątku 
w godzinach od 9:00 do 13:00
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Agencja 3 Głowy Prodakszyn
Piotr Kurzyna
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treść zamieszczanych reklam i ogłoszeń 
oraz zastrzega sobie prawo do redagowa-
nia i skracania nadesłanych tekstów. Listy 
nadsyłane do redakcji są wyrazem opinii ich 
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RÓŻNE

Urodziny , wesela, 
spotkania firmowe, 
cany bar , nagłośnie-
nia - kompleksowa 
obsługa eventów - 
+48 781 203 002

TBS spółka z o.o. w Wałczu informuje, że w dniu 31. 08. 
2022 o godzinie 10:00 odbędzie się przetarg na najem lo-
kalu użytkowego usytuowanego przy ulicy. E. Plater 20 w 
Wałczu, szczegóły na tablicy ogłoszeń w urzędzie miasta 

Wałcz, w siedzibie spółki przy ul. Budowlanych 9/2 w 
Wałczu i na stronie internetowej www.tbswalcz.pl

Naszemu koledze

Piotrowi Brzostkowi

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci mamy

składają

Dyrektor i pracownicy
Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wałczu



Oto, dlaczego niewiel-
kie odpady zagrażają 
przyrodzie
Każdego roku na świe-
cie produkuje się po-
nad 380 milionów ton 
plastiku. Niestety, 
znaczna część odpa-
dów z tego surowca 
trafia do środowiska 
naturalnego – do mórz 
czy oceanów. Tam two-
rzą się dryfujące śmie-
ciowiska. 
Jednym z nich jest prawie pięcio-
krotnie większa od Polski Wielka 
Pacyficzna Plama Śmieci, która 
przyczynia się do powstawania 
mikroplastiku i zatruwania zwie-
rząt oraz… ludzi.
Świat nauki podejmuje działania, 
które mają na celu ograniczenie 
wpływu plastiku na życie zwierząt 
oraz ludzi. Badacze z Uniwersy-
tetu Syczuańskiego w Chinach 
pracują nad minirobotami, któ-
re mają usuwać niebezpieczny 
mikroplastik z oceanów. Już te-
raz urządzenia, przypominające 

kształtem małe ryby, potrafią sku-
teczne pochłaniać plastik w płyt-
kiej wodzie. Aktualnie zespół na-
ukowców skupia się na ulepszeniu 
tej technologii. Pozwoli to efek-
tywnie działać robotom na więk-
szych głębokościach, a także na 
bieżące przekazywanie przez nie 
informacji potrzebnych do analizy 
stanu zanieczyszczenia wód.
Dlaczego mikroplastik jest tak 
niebezpieczny?
Mikroplastik to drobiny niewielkich 
rozmiarów, które powstają na sku-
tek rozpadu tworzyw sztucznych. 
Najmniejsze fragmenty są niewi-
doczne dla ludzkiego oka – mają 
zaledwie 1 mikrometr (0,0001 
cm). Niestety również te substan-
cje trafiają do sieci pokarmowej – 
są spożywane przez zwierzęta, a 
w efekcie tego pojawiają się także 
na naszych talerzach.
– Eliminacja mikroplastiku ze śro-
dowiska naturalnego to wielkie 
wyzwanie dla ludzkości, bez któ-
rego nie uratujemy ekosystemu. 
Tego rodzaju odpady z jednej stro-
ny są niezwykle groźne dla orga-
nizmów żywych, a z drugiej zaś 
trudne do usunięcia tradycyjnym 
metodami. Wykorzystanie najno-
wocześniejszych technologii to 
kierunek działania, który będzie 
uzupełniany innymi rozwiązania-
mi. Jednym z nich jest wykorzy-

stanie „superrobaka”, czyli gatun-
ku chrząszcza, który, co ostatnio 
odkryli naukowcy, z powodzeniem 
trawi polistyren – mówi Felice 
Scoccimarro, prezes spółki Amest 
Otwock, działającej w branży go-
spodarowania odpadami.
Naukowcy od lat dostrzegają mi-
kroplastik też w ciele człowieka. 
Badania wykazały jego obecność 
m.in. w płucach, jelitach, łożysku 
czy nawet w mózgu. Natomiast 
zespół z Vrije Universiteit w Am-
sterdamie – jako pierwszy – odkrył 
ją w niektórych próbkach krwi. 
Wykryte tworzywa to PET (uży-
wany do produkcji butelek), poli-
styren (powstają z niego np. po-
jemniki jednorazowe na żywność) 
oraz polietylen (wykorzystywany 
do produkcji toreb na zakupy).
Szkodliwe fragmenty plastiku są 
już niemal wszędzie, od gleb i 
wód gruntowych, przez lodowce, 
aż po górskie szczyty i oceany. 
Skalę problemu oddaje dryfująca 
po Oceanie Spokojnym „wyspa” 
odpadów z tworzyw sztucznych. 
Powierzchnia Wielkiej Pacyficznej 
Plamy Śmieci to aż 1,6 mln km2, 
co stanowi niemal pięciokrotność 
obszaru naszego kraju. Plastik 
tam zgromadzony jest konsumo-
wany przez żywe organizmy. Ele-

menty niemożliwe do strawienia 
przez zwierzęta blokują ich układ 
pokarmowy, w konsekwencji po-
wodując śmierć. 
Równie ważna profilaktyka
Odpady w oceanach nie pojawia-
ją się znikąd, a w dużej mierze za 
ten stan rzeczy odpowiada czło-
wiek. Podobnie jak w akwenach, 
również w lasach i parkach znaj-
dują śmieci z plastiku, które ule-
gają długotrwałemu procesowi 
rozkładu. Niekontrolowane pro-
cesy unieszkodliwiania, powsta-
wanie nielegalnych dzikich wysy-
pisk, sprzyjają przedostawaniu się 
mikroplastiku do przyrody. Tam 
z kolei może on być spożywany 
przez okoliczną dziką zwierzynę i 
przenikać do organizmów żywych.
– Jednym ze skutków nieprawidło-
wego postępowania z tworzywami 
sztucznymi jest ich przedostawa-
nie się do środowiska naturalne-
go. Te odpady, które nie trafiają 
do podmiotów zajmujących się ich 
profesjonalnym unieszkodliwia-
niem, pozostają w ekosystemie. A 
z tego rodzaju zanieczyszczeniem 
niezwykle trudno się uporać. Dla-
tego lepiej zapobiegać niż leczy
, chociażby właściwie segregując 
odpady i wyrzucając je w odpo-
wiednich miejscach – podsumo-
wuje Felice Scoccimarro.

Mikroplastik – gigaproblemMikroplastik – gigaproblem
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W dniu 28 czerwca 
2022 r. odbyła się 
kolejna sesja Rady 
Miejskiej w Wałczu 
i nie byłoby w tym 
niczego nadzwy-
czajnego, aż do mo-
mentu, kiedy pro-
wadzący oddał głos 
mieszkańcowi Wał-
cza(byłemu radne-
mu), który przez 
dwadzieścia minut 
wygłaszał swo-
je monologi oraz 
składał różnego ro-
dzaju propozycje 
miejskim włoda-
rzom. Przeważnie 
krytykował błędy 
i niedociągnięcia, 
akcentując, że w 
Wałczu nic się nie 
dzieje i niewiele się 
nie robi, by ulżyć 
mieszkańcom w co-
dziennym funkcjo-
nowaniu.
Jednak nie to zwróciło moją 
uwagę, bo w każdym mieście 
znajdą się niedociągnięcia 
i zaniedbania, których pod-
łożem są często przyczyny 
obiektywne, na które władze 
nie mają wpływu. Jeśli byłoby 
odwrotnie, wówczas można 
je wieloma sprawami obcią-
żyć, temu też właśnie celo-
wi poświęcane są sesyjne 
obrady. Jednak, poza żalami 
i oskarżeniami byłego rad-
nego, zainteresowały mnie 

trzy tematy, które poruszył, a 
mianowicie: nasze czworono-
gi, ruch rowerowy oraz miej-
scowe media.
Wspomniany pan relacjono-
wał, iż jest w posiadaniu psa, 
któremu dzieje się krzywda, 
ponieważ w Wałczu nikt nie 
pomyślał, żeby aktywować 
specjalne wybiegi dla tych 

zwierząt. Jednak najbardziej 
bulwersuje go to, że w miej-
scach publicznych, trzeba 
prowadzić psa z założoną 
obrożą oraz na smyczy. Prze-
chwalał się przy tym, że jego 
czworonóg posiada taki sto-
pień wyszkolenia, który upo-
ważnia go do swobodnego 
biegania między ludźmi. Za-
pomniał jednak, że pies jest 
drapieżnikiem, który potrafi 
chwytać i zabijać, bo tak mu 
podpowiada instynkt. Jestem 
przekonany, że u wielu osób, 
biegający luzem i bez kagań-
ca pies budzi strach i przera-
żenie. 

„pies jest dra-
pieżnikiem, który 
potrafi chwytać i 

zabijać, bo tak mu 
podpowiada in-

stynkt”
Pragnę zwrócić uwagę, że 
nawet najlepsze wyszkole-
nie, nie zagwarantuje bez-
pieczeństwa innym ludziom, 
albowiem zachowaniem tego 
zwierzęcia kierują instynkty, 
a nie rozum, który jest prze-
znaczony tylko i wyłącznie 

dla ludzkiego gatunku. Dlate-
go, czy nam się podoba, czy 
też nie, musimy prowadzić 
psa na uwięzi i z zabezpieczo-
nymi zębami tego udomowio-
nego drapieżnika. Jak do tej 
pory, nikt nie znalazł innego 
sposobu, jak uniemożliwiając 
gryzienie poprzez zakłada-
nie kagańca. Oczywiście, że 
dla psa jest to niewygodne, 
ale wspomnianą niewygodę, 
musi znosić, bo zdrowie i ży-
cie ludzie jest ponad wszyst-
kie wartości. W przeszłości 
pies żył w stanie dzikim, dla-
tego mógł korzystać z wszel-
kich swobód. Jednak, kiedy 
się związał z człowiekiem, zo-
stał zmuszony zaakceptować 
ludzką organizację życia. 
Drugim tematem jest ruch 
rowerowy w warunkach miej-
skich. Proszę pana, to czego 
pan żąda, to nic innego, jak 
anarchizowanie naszego ży-

cia. Jak można wymagać od 
policjantów, by nie karali za 
wykroczenia drogowe. Prze-
cież przepisy jednoznacznie 
określają, że chodnik jest 
przeznaczony dla pieszych, 
zaś jazda rowerem po nim, 
jest dozwolona tylko i wy-
łącznie w określonych przy-
padkach, dlatego nie można 
wymuszać na funkcjonariu-
szach, by tolerowali nieprze-
strzeganie norm prawnych. 
Raczej powinno się wymagać 
od powołanych służb, by re-
agowały na demolowanie ru-
chu pieszego przez użytkow-
ników jednośladów. Radzę 
panu, by pochodził pieszo, 
a wówczas się przekona, że 
Wałczu po chodnikach nie 
da się chodzić, ponieważ za-
władnęli nimi rowerzyści.

„Jak można wy-
magać od poli-
cjantów, by nie 
karali za wykro-
czenia drogowe”

Kolejnym tematem, który po-
ruszył były radny, są wałec-
kie media. Określił pan, że są 
niewarte zainteresowania, bo 
to żadne media. W naszym 
mieście mamy dwa tytuły, 
które są udostępniane czytel-
nikom w powiecie nieodpłat-
nie i realizują misję społeczną 
w ramach swoich skromnych 
możliwości. Powiedział pan, 
że założy własne i obiektyw-
ne, więc nic nie stoi na prze-
szkodzie, by to zrobił. Dlatego 
życzę powodzenia w zrealizo-
waniu tego przedsięwzięcia.

LW

Sesja z absurdalnymi pomysłami byłego radnego
OKIEM CZYTELNIKÓW

- Czemu tak tu sie-
dzisz? - pyta kolega 
kolegę.
- Żona odeszła.
- Stary, to kup pół 
litra i utop żal!
- Nie mogę...
- Nie masz forsy?
- Nie. Nie mam 
żalu. 

Matka odbiera te-
lefon:
- Halo, czy mogła-
bym rozmawiać z 
Jankiem?
- A, kto dzwoni?
- Jego dziewczyna.
- Ale która?
- Już żadna!

Chłopiec wyzna-
je na pierwszej 
spowiedzi przed 
przystąpieniem do 
Komunii:
- Pożądałem żony 
bliźniego swego.
Kapłanowi aż głos 
odebrało z wraże-
nia:
- W tym wieku?!
- Tak, bo robi lep-
sze naleśniki niż 
mama. 

Pani w szkole pyta 
dzieci czy wiedzą 
co to jest klaustro-
fobia. Zgłasza się 
Marysia:
- Klaustrofobia to 
lęk przed zamknię-
tymi pomieszcze-
niami.
-Bardzo dobrze! - 
Chwali pani i za-
chęca:
- A które z dzieci 
poda konkretny 
przykład? Zgłasza 
się Jasiu.
- Jak ojciec idzie do 
sklepu monopolo-
wego i całą drogę 
boi się czy nie bę-
dzie zamknięte. 

Przychodzi facet do 
lekarza:
- Proszę powiedzieć 
doktorze - to po-
ważna sprawa?
- Na pańskim miej-
scu długich seriali 
już bym nie zaczy-
nał oglądać. 

- Rząd nam zała-
twił, że niedługo 
paliwo będzie po 5 
zł .
- To super....
- Ale za pół litra.

Z KAPELUSZA 
JANUSZA



Usługi 
Opiekuńcze 
W MIEŚCIE WAŁCZ 
I OKOLICACH

+48 790 740 311
+48 531 529 264

Potrzebna Ci 
profesjonalna opieka 
dla osoby bliskiej 
w podeszłym wieku 
lub chorej?

Więcej informacji:

Sprawdź naszą ofertę 
w tym zakresie i zyskaj pewność 
co do jakości naszych usług!

Materiały wykonane w ramach projektu SZOWES - OWESw regionie 
szczecineckim realizowanego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020

U L .  S Ą D O W A  9 ,  W A Ł C Z

 ZADZWON DO NAS:
+48 531 529 264

USŁUGI 
SPRZATAJACE
TRANSPORT &

USŁUGI 
SPRZATAJACE: 

mycie okien,
sprzątanie 
nagrobków,
prace na działkach: 
kopanie, sadzenie, 
koszenie trawników.

USŁUGI 
TRANSPORTOWE:

przewóz osób, 
bus przystosowany 
do przewozu osób 
niepełnosprawnych,
transport do lekarza.

Materiały wykonane w ramach projektu SZOWES - OWES 
w regionie szczecineckim realizowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego 2014-2020

 
1. Niezabudowanej nieruchomości gruntowej oznaczonej nu-
merem geodezyjnym 5661/59 pow. 0,1040 ha, obręb 0001, m. 
Wałcz, położonej w Wałczu wg ewidencji gruntów przy ul. Koło-
brzeskiej (obecnie ul. J. Słowackiego), opisanej w księdze wieczystej 
KO1W/00033842/8 Sądu Rejonowego w Wałczu. W dziale III i IV Księgi wie-
czystej brak wpisów.  Zgodnie z obowiązującym na tym terenie miejsco-
wym planem zagospodarowania przestrzennego nieruchomość przezna-
czona jest pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną – teren oznaczony 
jako 10MN2. Klasyfikacja gruntu – 5661/59 - RIVa.

- Cena wywoławcza wynosi 85.000,00 zł netto. Do wylicytowa-
nej ceny zostanie doliczony podatek VAT 23% zgodnie z ustawą z dnia 
11.03.2004 r. o podatku od towarów i usług,

- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału w przetargu winny wpłacić wa-
dium w wysokości 8.500,00 zł na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 
38 1240 3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/Wałcz. Ustalona 
kwota wadium musi znaleźć się na koncie Gminy najpóźniej dnia 16 wrze-
śnia 2022r. Wadium wniesione po terminie nie będzie uwzględnione,

 - Postąpienie nie może być niższe niż 850,00 zł – (nie mniej niż 1% 
ceny wywoławczej z zaokrągleniem w górę do pełnych dziesiątek złotych), 
o wysokości postąpienia decydują uczestnicy przetargu.

2. Niezabudowanej nieruchomości gruntowej oznaczonej nume-
rem geodezyjnym: 5661/58 i 5654/130 o łącznej pow. 0,1040 ha, 
obręb 0001, m. Wałcz, położonej w Wałczu wg ewidencji gruntów 
przy ul. Kołobrzeskiej i ul. Nowomiejskiej (obecnie ul. J. Słowac-
kiego), opisanej w księdze wieczystej KO1W/00033842/8 Sądu Rejono-
wego w Wałczu. W dziale III i IV Księgi wieczystej brak wpisów. Zgodnie z 
obowiązującym na tym terenie miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego nieruchomość przeznaczona jest pod zabudowę mieszka-
niową jednorodzinną – teren oznaczony jako 10MN2. Klasyfikacja gruntu 
– 5661/58 – RIVa, RVI; 5654/130 - RVI.

- Cena wywoławcza wynosi 85.000,00 zł netto. Do wylicytowa-
nej ceny zostanie doliczony podatek VAT 23% zgodnie z ustawą z dnia 
11.03.2004 r. o podatku od towarów i usług,

- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału w przetargu winny wpłacić wa-
dium  w wysokości 8.600,00 zł na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 
38 1240 3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/Wałcz. Ustalona 
kwota wadium musi znaleźć się na koncie Gminy najpóźniej dnia 16 wrze-
śnia 2022r. Wadium wniesione po terminie nie będzie uwzględnione,

- Postąpienie nie może być niższe niż 850,00 zł – (nie mniej niż 1% 

ceny wywoławczej z zaokrągleniem w górę do pełnych dziesiątek złotych), 
o wysokości postąpienia decydują uczestnicy przetargu.

3. Niezabudowanej nieruchomości gruntowej oznaczonej nume-
rem geodezyjnym: 5661/57 i 5654/129 o łącznej pow. 0,1009 ha, 
obręb 0001, m. Wałcz, położonej w Wałczu wg ewidencji gruntów 
przy ul. Kołobrzeskiej i ul. Nowomiejskiej (obecnie ul. J. Słowac-
kiego), opisanej w księdze wieczystej KO1W/00033842/8 Sądu Rejono-
wego w Wałczu. W dziale III i IV Księgi wieczystej brak wpisów. Zgodnie z 
obowiązującym na tym terenie miejscowym planem zagospodarowania 
przestrzennego nieruchomość przeznaczona jest pod zabudowę mieszka-
niową jednorodzinną – teren oznaczony jako 10MN2. Klasyfikacja gruntu 
– 5661/57 – RVI; 5654/129 - RVI.

- Cena wywoławcza wynosi 83.000,00 zł netto. Do wylicytowa-
nej ceny zostanie doliczony podatek VAT 23% zgodnie z ustawą z dnia 
11.03.2004 r. o podatku od towarów i usług,

- Osoby wyrażające chęć wzięcia udziału w przetargu winny wpłacić wa-
dium  w wysokości 8.300,00 zł na konto Gminy Miejskiej Wałcz Nr 
38 1240 3712 1111 0000 4363 6633 PKO S.A. I O/Wałcz. Ustalona 
kwota wadium musi znaleźć się na koncie Gminy najpóźniej dnia 16 wrze-
śnia 2022r. Wadium wniesione po terminie nie będzie uwzględnione,

- Postąpienie nie może być niższe niż 830,00 zł – (nie mniej niż 1% 
ceny wywoławczej z zaokrągleniem w górę do pełnych dziesiątek złotych), 
o wysokości postąpienia decydują uczestnicy przetargu.

Przetargi odbędą się w dniu 22 września 2022r.  
w sali Nr 109  Urzędu Miasta Wałcz, Pl. Wolności 1  

o godzinie:  poz. 1 - 10:00,  poz. 2 - 10:30,  poz. 3 – 11:00.

Pełną informację dotyczącą nieruchomości oraz przetargu zawiera ogło-
szenie wywieszone na tablicy ogłoszeń  w siedzibie Urzędu Miasta Wałcz 
przy Placu Wolności 1 oraz na stronie internetowej Urzędu Miasta Wałcz 
www.walcz.pl w zakładce - sprzedaż nieruchomości oraz na stronie www.
bip.walcz.pl w zakładce sprzedaż nieruchomości - przetargi na sprzedaż/
dzierżawę nieruchomości. Szczegółowe informacje można uzyskać rów-
nież w Wydziale Gospodarki Nieruchomościami Urzędu Miasta Wałcz, 

pokój Nr 115  tel. Nr  067 – 258 44 71 w. 30. 
Zapraszamy do udziału w przetargu”

Burmistrz Miasta Wałcz ogłasza pierwszy ustny przetarg nieograniczony na sprzedaż:



Ponad 3 lata to-
czyło się śledztwo 
dotyczące ewen-
tualnych nadużyć 
uprawnień przez 
funkcjonariusza 
publicznego i w 
sprawie przekro-
czenia bądź nie-
dopełnienia obo-
wiązków w latach 
2018-19 przez 
funkcjonariusz pu-
blicznych. Chodzi o 
projekt pn. „Polsko 
- Niemieckie Forum 
Historyczne” i do-
tyczy pracowników 
Muzeum Ziemi Wa-
łeckiej. Burmistrz z 
dniem 30 czerwca 
2022 odwołał Mag-
dalenę Suchorską 
– której postawio-
no prokuratorskie 
zarzuty - z funkcji 
dyrektorki Muzeum 
Ziemi Wałeckiej. 

Przypomnijmy, że 6 czerwca 
2019 roku do prokuratury 
trafiło zawiadomienie bur-
mistrza Wałcza o podejrze-
niu popełnienia przestęp-
stwa. Na podstawie tego 
zawiadomienia oraz infor-
macji uzyskanych przez po-
licję prokuratura wszczęła 
śledztwo z art. 231 KK, do-
tyczące projektu współfi-
nansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego. Z 

budżetu miasta wydano 
blisko pół miliona złotych i  
być może było to działanie 
na szkodę gminy miejskiej 
Wałcz. 
Burmistrz 14 maja 2019 
roku powołał zespół kontro-
lny, który zbadał opisany 
projekt. Wykazano szereg 
nieprawidłowości. 
-  Nie pozostało mi nic inne-
go jak złożyć zawiadomie-
nie o możliwości popełnie-

nia przestępstwa – mówił 3 
lata temu Maciej Żebrowski. 
- Jest to obowiązek wyni-
kający z przepisów prawa. 
Na projekt z budżetu mia-
sta wydano niemal 490 tys. 
zł, z czego ponad 300 tys. 
na kilka aplikacji multime-
dialnych, a na opracowa-
nia archeologiczne raptem 
kilkanaście. Niestety przez 

źle prowadzoną procedu-
rę przetargową nie będzie 
możliwości zwrotu 85% tej 
kwoty.
- Myślę, że obecni włodarze 
i ich podwładni nie do końca 
ogarniają istotę problemu i 
szukają afery na siłę – ripo-
stowała wtedy dyrektorka 
MZW Magdalena Suchor-
ska. - Jakiekolwiek decyzje 
wiążące związane z projek-
tem zapadały w ratuszu, a 

my byliśmy wykonawcami 
poszczególnych elementów.
- W toku przedmiotu postę-
powania jest wyjaśnienie 
procedury działań o cha-
rakterze gospodarczym i 
rozliczania pieniędzy zwią-
zanych z realizacją tego pro-
gramu – wyjaśniał w 2019 
roku prokurator rejonowy 
Piotr Łosiewski. - Mogą być 

tutaj w zainteresowaniu 
przestępstwa tzw. niego-
spodarności i możliwe tak-
że, że przestępstwo prze-
ciwko mieniu i wyłudzenie 
mienia. To dopiero początek 
postępowania.
W oficjalnym komunikacie 
Urzędu Miasta z 30 czerwca 
2022 czytamy:”… Pani Mag-
dalena Suchorska została 
odwołana z funkcji dyrek-
tora Muzeum Ziemi Wałec-

kiej. Przyczyną odwołania 
był stan faktyczny ustalony 
w postępowaniu przygoto-
wawczym prowadzonym 
przez Prokuratura Okręgo-
wego w Koszalinie, zakoń-
czone postanowieniem o 
postawieniu zarzutów” Ro-
dzaj, waga oraz okoliczno-
ści postawienia zarzutów 
– zdaniem burmistrza – czy-

niło adekwatnym odwołania 
pani dyrektor z funkcji kie-
rowniczej. Maciej Żebrowski 
oraz Magdalena Suchorska 
zawarli umowę, że uzasad-
nienie zwolnienia nie zosta-
nie podane do publicznej 
wiadomości. 
Z nieoficjalnych informa-
cji wiemy, że sprawa była 
zawiła i zaistniała potrze-
ba wysłuchania opinii kilku 
biegłych. Próbowaliśmy do-

wiedzieć się oficjalnego sta-
nowiska Prokuratury Okrę-
gowej w Koszalinie, lecz 
pomimo kilkakrotnych tele-
fonów rzecznik prasowy nie 
znalazł dla nas czasu. 

piotr

Odwołanie pani dyrektor

Remont ulicy Wil-
czej oraz budowa 
infrastruktury dro-
gowej na Chrząst-
kowie, to inwe-
stycje, które będą 

zrealizowane naj-
później do przy-
szłego roku.
Tak zapewnia Burmistrz Wał-
cza, który wskazuje, że zgod-
nie z pracami powołonego 

przez niego zespółu składają-
cy się z ekspertów w dziedzi-
nie inwestycji, prawa i finan-
sów, gdzie przeprowadzone 
zostały do końca prace, któ-
rych rezultatem jest podpisa-
nie umowy z firmą Mirbud S.A. 
Umowa została sporządzona 
w formule PPP (Partnerstwo 
publiczno-prywatne), zakłada 
budowę wspomnianych ulic 
oraz ich utrzymanie przez 
okres 10 lat.

Wilcza doczeka się remontu

A jak zgłodniałeś 
bardziej, sprawdź nasz 

menu na stronie 
www.kurczakpieczony.pl



„Burmistrz Mirosławca ogłasza  pierwszy (1) ustny przetarg nieograniczo-
ny na sprzedaż nieruchomości gruntowej, położonej w Mirosławcu, obręb 
ewidencyjny Mirosławiec 0001, składającej się z 3 działek o nr 377, 379 i 
380  o łącznej powierzchni 0,1531 ha, dla której Sąd Rejonowy w Wałczu 
prowadzi księgę wieczystą nr KO1W/00037023/9. Dla przedmiotowej nie-
ruchomości  Gmina nie posiada miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego. W studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowa-

nia nieruchomość funkcjonuje w części jako teren mieszkaniowy w części 
jako teren zieleni urządzonej  w strefie ochrony konserwatorskiej tzw. 

Stare Miasto. Zgodnie z ewidencją prowadzoną przez Powiatowy Ośrodek 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej działki posiadają  odpowied-

nio klaso-użytki: Bz, Bp, B. Nieruchomość sprzedawana na podstawie 
danych  z ewidencji gruntów i budynków, wznowienie i okazanie granic 
na koszt i staranie nabywcy. Przedmiotem sprzedaży jest nieruchomość 

składająca się z 3 działek. Cena każdej z działek ustalona została na 
podstawie operatu szacunkowego i wynosi odpowiednio:

nr dz. cena wywoławcza 
netto

podatek VAT cena wywoławcza 
brutto

377    145 000,00 zł zw   145 000,00 zł

379  275 000,00 zł zw  275 000,00 zł

380     105 000,00 zł 23%  129 150,00 zł

RAZEM   549 150,00 zł

Cena wywoławcza całej nieruchomości wynosi 549 150,00 zł. (słownie: 
pięćset czterdzieści dziewięć tysięcy sto pięćdziesiąt złotych). Wadium 
w wysokości 10 %  ceny wywoławczej należy wpłacić na konto Gminy  
Mirosławiec nr 78 8941 1032 0092 2937 2000 0030  w Spółdzielczym 

Banku Ludowym w Złotowie Oddział  w Mirosławcu najpóźniej do dnia 5 
września 2022 roku. 

Przetarg odbędzie się w dniu  8 września 2022r.  w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Mirosławcu przy ul. Wolności 37 – I piętro, sala nr 107  o 

godz.: 10.00

Dodatkowe informacje: Urząd Miejski w Mirosławcu, ul. Wolności 37, 
pokój nr 5, tel. (67) 259 62 65”.

o przystąpieniu do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego czę-

ści obrębu 34 Mirosławiec

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o plano-
waniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2022 r. poz. 503) 

zawiadamiam o podjęciu  w dniu 28 grudnia 2018 r. przez Radę Miejską 
w Mirosławcu uchwały nr II/24/18  w sprawie przystąpienia do sporzą-
dzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

obrębu 34 Mirosławiec. Przedmiotem planu ma być ustalenie przezna-
czenia terenów położonych na południe i wschód od Mirosławca.

Wnioski do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
mogą być składane w terminie 21 dni od daty publikacji niniejszego 
ogłoszenia w siedzibie Urzędu Miejskiego  w Mirosławcu, ul. Wolności 
37, 78-650 Mirosławiec, albo listownie na ww. adres, albo elektronicz-
nie: e-mail urząd@miroslawiec.pl lub za pośrednictwem skrytki ePuap 
/3217033/skrytka. Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i 
adres wnioskodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomo-

ści, której dotyczy.”

 

Burmistrz Mirosławca

   ( - )  Piotr Pawlik  

OGŁOSZENIE 
Burmistrza 
Mirosławca 

z dnia 
28 lipca 2022 roku

 

 

 

POWIATOWE CENTRUM POMOCY RODZINIE W WAŁCZU  
INFORMUJE O REALIZACJI PILOTAŻOWEGO PROGRAMU 

 „AKTYWNY SAMORZĄD” W 2022 ROKU 

CEL GŁÓWNY PROGRAMU: wyeliminowanie lub zmniejszenie barier ograniczających 
uczestnictwo beneficjentów pomocy w życiu społecznym, zawodowym i w dostępie do 
edukacji. 
ADRESACI PROGRAMU: osoby posiadające orzeczenie o stopniu niepełnosprawności lub 
w przypadku osób do 16 roku życia - orzeczenie o niepełnosprawności.  
TERMIN PRZYJMOWANIA WNIOSKÓW O DOFINANSOWANIE: 
Modułu I : od 1 marca do 31 sierpnia 2022 r. 
Modułu II:  od 1 marca do 31 marca 2022 r. (dot. roku akademickiego 2021/2022),   
do 10 października 2022 r. (dot. roku akademickiego 2022/2023). 
Wnioski należy składać w formie elektronicznej w systemie SOW lub w Powiatowym 
Centrum Pomocy Rodzinie, al. Zdobywców Wału Pomorskiego 54, 78-600 Wałcz.  
MODUŁ I – likwidacja barier utrudniających aktywizację społeczną i zawodową:  
Obszar A – likwidacja bariery transportowej:  
Zadania: 1 i 4 – pomoc w zakupie i montażu oprzyrządowania do posiadanego samochodu, 
Zadania: 2 i 3 – pomoc w uzyskaniu prawa jazdy; 
Obszar B – likwidacja barier w dostępie do uczestniczenia w społeczeństwie 
informacyjnym:  
Zadania: 1, 3 i 4 – pomoc w zakupie sprzętu elektronicznego lub jego elementów oraz 
oprogramowania, 
Zadanie 2 – dofinansowanie szkoleń w zakresie obsługi nabytego w ramach programu sprzętu 
elektronicznego i oprogramowania, 
Zadanie 5 – pomoc w utrzymaniu sprawności technicznej posiadanego sprzętu 
elektronicznego; 
Obszar C – likwidacja barier w poruszaniu się:  
Zadanie 1- pomoc w zakupie wózka inwalidzkiego o napędzie elektrycznym, 
Zadanie 2 – pomoc w utrzymaniu sprawności technicznej posiadanego skutera lub wózka 
inwalidzkiego o napędzie elektrycznym, 
Zadanie 3 – pomoc w zakupie protezy kończyny, w której zastosowano nowoczesne 
rozwiązania techniczne, 
Zadanie 4 – pomoc w utrzymaniu sprawności technicznej posiadanej protezy kończyny,  
w której zastosowano nowoczesne rozwiązania techniczne, 
Zadanie 5 – pomoc w zakupie skutera inwalidzkiego o napędzie elektrycznym lub 
oprzyrządowania elektrycznego do wózka ręcznego 
Obszar D – pomoc w utrzymaniu aktywności zawodowej poprzez 
zapewnienie opieki dla osoby zależnej (dziecka przebywającego w żłobku lub 
przedszkolu albo pod inną tego typu opieką)  
MODUŁ II - pomoc w uzyskaniu wykształcenia na poziomie wyższym   
 
Z treścią programu, w tym z warunkami uczestnictwa można zapoznać się pod 
adresem: www.bip.pcpr.powiatwalecki.pl poradnik interesanta- zakładka 
„Aktywny Samorząd” lub www.pfron.org.pl oraz w siedzibie Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie, al. Zdobywców Wału Pomorskiego 54, 78-600 
Wałcz, pokój nr 7, tel. 67 345 05 35.  

- intuicyjnym CMS, dzięki temu możesz - intuicyjnym CMS, dzięki temu możesz 
sam obsługiwać i zmieniać treści.sam obsługiwać i zmieniać treści.

- Wszystko w komplecie, rozliczenia na - Wszystko w komplecie, rozliczenia na 
jednym rachunku, raz w roku jednym rachunku, raz w roku 

(domena, serwer, pomoc admina).(domena, serwer, pomoc admina).
- Możliwość dokupienia ciągłego wspar-- Możliwość dokupienia ciągłego wspar-

cia przy administrowaniu  cia przy administrowaniu  
FB i InstagramFB i Instagram

- Pomoc w optymalizacji strony pod - Pomoc w optymalizacji strony pod 
SEOSEO

 


Napisz do nas na biuro@3glowy.com, 
czego pragniesz? Natychmiast oddzwonimy 
z przygotowaną wstępną wyceną.

STRONY WWWSTRONY WWW  



www.studioextra.pl

Rada Miasta po raz trzeci z 
rzędu nie udzieliła absoluto-
rium i votum zaufania bur-
mistrzowi Wałcza Maciejowi 
Żebrowskiemu. Mogłoby się 
wydawać, że taka dictum 
acerbum trzeci raz rzucona 
w twarz gospodarzowi ratu-
sza winna skutkować wszczę-
ciem procedury referendalnej 
i odwołaniem nieudolnego 
– zdaniem RM – burmistrza. 
Lecz wiele wskazuje na to, że 
dla większości radnych do-
bro miasta i jego mieszkań-
ców nie leży na sercu, za to 
najważniejsze są ich stołki w 
radzie i związane z tym apa-
naże. 

Tak na dobrą sprawę Maciej 
Żebrowski spokojnie zarzą-
dzał miastem tylko pierwszy 
rok zaraz po wyborach. Po-
siadał większość w Radzie 
Miasta i spokojnie realizował 
swój program. Co sprawiło, 
że niektórym radnym – dotąd 
popierających burmistrza – 
wajcha przeskoczyła diame-
tralnie na drugą stronę tak 
naprawdę nie wiadomo. W 
każdym bądź razie gospo-
darz ratusza ma od tego mo-
mentu cały czas pod górkę. 
Co ciekawe doszło w RM do 
powstania egzotycznej koali-
cji, a przedstawiciele Lewicy 
oraz Prawa i Sprawiedliwości 
głosują ręka w rękę. Wszyst-
kie pomysły i zamierzenia M. 
Żebrowskiego najczęściej są 
torpedowane, a burmistrz ma 

realizować tylko i wyłącznie 
to co uchwaliła większość. 
Trwające po wiele godzin nie-
mal wszystkie sesje RM za-
mieniały się w monologi rad-

nych opozycji krytykujących 
działania burmistrza, a sesje 
absolutoryjne to już ataki non 
stop. 
Skoro dla większości radnych 
burmistrz jest nieudaczni-
kiem i wręcz – jak to wynika 
z ich wypowiedzi – szkodzi 
miastu dlaczego jeszcze go 
nie odwołano, lub przynaj-
mniej nie spróbowano tego 
dokonać? Przecież nikt przy 
zdrowych zmysłach nie chce 
współpracować z człowie-
kiem do którego już trzy lata 
temu stracił zaufanie. Czy 

zasiadający w RM przedsię-
biorcy, czy też była pani bur-
mistrz tolerowaliby w swoich 
firmach, czy w ratuszu osoby 
co do których mamy tak da-

leko posunięte wątpliwości? 
Na pewno nie. Więc dlaczego 
większość w radzie nie chce 
wszczęcia procedury refe-
rendalnej? Odpowiedź jest 
jasna. W przypadku gdy refe-
rendum – zarządzone uchwa-
łą RM - będzie wiążące i wy-
gra je burmistrz zostanie z 
mocy prawa odwołana Rada 
Miasta. Radni stracą wtedy 
swoje stołki i niemałe diety. 
Stąd dwulicowość i obłuda 
większości w radzie. W swo-
ich przemówieniach plotą pu-

ste frazesy gardłując o walce 
o dobro miasta i jego miesz-
kańców, a człowieka, który 
ich zdaniem jest szkodnikiem 
nie chcą odwołać. 
Warto przyjrzeć się o co tak 
naprawdę chodzi w tym – wy-
konywanym przez radnych 
- chocholim tańcu symboli-
zującym bierność, lecz bez 
szans na zmiany. Po prostu 
chodzi o pieniądze. Radni – w 
razie odwołania RM w wyniku 
przegranego referendum - 
zbyt dużo mają do stracenia, 
a pokaźne sumki co miesiąc 
wpływające na ich konta są 
nie są warte takiego ryzyka. 

Przyjrzyjmy się więc ile re-
prezentanci mieszkańców w 
czasie zasiadania w Radzie 
Miasta „przytulili”. Oczywi-
ście na początku odrodzonej 
samorządności diety radnych 
były mniejsze. Dlatego kwoty 
jakie padają odnoszą się do 
dzisiejszych realiów.  
Niewątpliwie liderką jest za-
siadająca w Radzie Miasta 8 
kadencji (33 lata) Maria Min-
kowska, która otrzymała już z 
naszych podatków około 600 
tysięcy złotych. 
Zajmujący drugie miejsce re-

prezentujący nas przez 6 ka-
dencji (25 lat) Andrzej Ksepko 
otrzymał około 500 tysięcy.
Podium zamyka Bożena Te-
refenko, której w czasie 5 ka-
dencji (21 lat) suma diet wy-
niosła około 420 tysięcy. 
Krzysztof Piotrowski rządzi 
i dzieli 4 kadencje (17 lat) i 
„przytulił” w tym czasie pra-
wie 400 tysięcy.
Po trzy kadencje zasiadają w 
radzie Zdzisław Ryder, Da-
riusz Szalla, Halina Kuch i Ma-
rek Giłka, a ich „zarobek” to 
około 250 tysięcy.                                                                        
Prawie dwie kadencje (9 lat) 
mają za sobą Tadeusz Gno-
jewski, Maciej Goszczyński i 
Anna Ogonowska, a ich apa-
naże wahają się od 200 do 
160 tysięcy w zależności od 
pełnionej funkcji. 
Pozostali jako radni to nowi-
cjusze, choć samorządowym 
doświadczeniem wyróżnia się 
była pani burmistrz Bogusła-
wa Towalewska. Oprócz niej 
z RM pierwszą kadencje (5 
lat) zasiadają Bartosz Ćmiel, 
Anna Korzeniewska, Paweł 
Łakomy, Alfred Mikłaszewicz, 
Piotr Romanowski, Magda-
lena Świątkowska, Kamila 
Trojanowska, Piotr Wojtanek 
i Katarzyna Wilczyńska. Ich 
„zarobki” w zależności jakie 
w radzie pełnią funkcję wa-
hają się od 90 do 110 tysięcy 
złotych. 
Można się zapytać jak apa-
naże radnych – otrzymywa-
ne bez podatku - mają się do 
najniższych pensji czy eme-
rytur i czy to co robią repre-
zentanci mieszkańców Wał-
cza jest warte tych pieniędzy 
jakie otrzymują?
Nowe wybory samorządowe 
powinny odbyć się w 2023 
roku, lecz wiele wskazuje na 
to, że zostaną przełożone na 
późniejszy termin. Więc pew-
nie radni „przytulą” jeszcze 
więcej. 

piotr

Hipokryzja radnych?
Rada Miasta po raz trzeci z rzędu nie udzieliła absolu-
torium i votum zaufania burmistrzowi Wałcza Maciejowi 
Żebrowskiemu. Mogłoby się wydawać, że taka dictum 
acerbum trzeci raz rzucona w twarz gospodarzowi ra-
tusza winna skutkować wszczęciem procedury referen-
dalnej i odwołaniem nieudolnego – zdaniem RM – bur-
mistrza. Lecz wiele wskazuje na to, że dla większości 
radnych dobro miasta i jego mieszkańców nie leży na 
sercu, za to najważniejsze są ich stołki w radzie i związa-
ne z tym apanaże. 



„Wieczny odpoczynek racz Mu dać Panie”

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy
 wiadomość o śmierci 

Bogusława Olejnika,

wieloletniego Prezesa Klubu Współpracy Mię-
dzynarodowej, działacza społecznego oraz do-

brego Człowieka, który zawsze miał czas dla 
innych.

Rodzinie i Najbliższym składamy wyrazy głębo-
kiego 

żalu i współczucia

  

EDUKACYJNE PUZZLE DREWNIANE Z PODZIAŁEM ADMISNITRACYJNYM. 
Polska (podział na województwa) , Wszytkie województwa (podział na powiaty) , USA (podział na stany)

www.sklep.studioextra.pl

Leśniczy uratował bielika

Burmistrz Miasta Wałcz
Maciej Żebrowski
wraz 
z Pracownikami Urzędu

Przewodniczący Rady Mia-
sta Wałcz

Maciej Goszczyński
wraz z Radnymi Miasta

W godzinach popo-
łudniowych do le-
śniczego zadzwonił 
kierowca, który za-
uważył dużego pta-
ka na poboczu. Pan 
Piotr natychmiast 
udał się na miejsce 
zdarzenia. Po oglę-
dzinach okazało 
się, że jest to bie-
lik, który z niewyja-
śnionych powodów 
nie może latać. 
Na miejsce przybył również 
Pan Krzysztof Broniewski, 
leśniczy leśnictwa Krukowo 
oraz Karolina Sasińska – pra-
cownik Nadleśnictwa Płytni-
ca. Wspólnymi siłami schwy-
tali bielika. Leśniczy Piotrek 
przewiózł rannego bielika do 

gabinetu weterynaryjnego 
Pana Romana Lizonia. Bie-
lik przeszedł szereg badań, 
otrzymał niezbędną pomoc 
weterynaryjną. Prześwietle-
nia skrzydeł nie wykazały 

złamań. Stwierdzono tylko 
drobne potłuczenia i mały 
uraz jednego z kręgów krę-
gosłupa. Obecnie ptak prze-
bywa w Dzikiej Zagrodzie 
w Jabłonowie, pod opieką 

Zachodniopomorskiego To-
warzystwa Przyrodniczego 
oraz czujnym okiem wete-
rynarza dochodzi do siebie. 
Gdy tylko odzyska pełnię sił, 
zostanie wypuszczony na 

wolność.

Bielik to największy krajowy 
ptak drapieżny. Rozpiętość 
jego skrzydeł sięga nawet 
240 cm, a długość ciała 
wnosi 80-90 cm. Bieliki bu-
dują jedne z największych 
gniazd spośród wszystkich 
ptaków - wysokość może 
dochodzić do 2 m i osiągnąć 
ciężar nawet 1 tony. Bielik 
jest gatunkiem chronionym. 
Dzięki ochronie strefowej 
miejsc rozrodu jego liczeb-
ność w Polsce systematycz-
nie wzrasta.

 

Piotr Iwanicki

Nadleśnictwo Tuczno



Krzysztof Kowalewicz

PUDEŁKA Z KARTONU 
POD INDYWIDUALNE 

ZAMÓWIENIA

Zapytaj się nas o wycenę indywidualną, 
realizujemy także mniejsze nakłady
kontakt:  biuro@studioextra.pl, 
telefon: +48 608 631 285

Reklama

Reklama 6 modułów
154x74mm

90 zł
...chesz by było extra? ...chesz by było extra? 
wybierz abonament na www.studioextra.plwybierz abonament na www.studioextra.pl

Nadruki na koszulkach, haft, grawer

kontakt: marketing@studioextra.pl

Dla dzieci, poza treningami 
siatkarskimi, przygotowano 
mnóstwo atrakcji – spływ ka-
jakowy, park linowy, piknik i 
wiele sportowych zabaw na 
powietrzu. W całej akcji weź-
mie udział ponad 600 mło-
dych siatkarek i siatkarzy. 
Przypomnijmy, że w dotych-
czasowych edycjach waka-
cji z Glinka Academy wzięło 
udział ponad 3000 młodych 
siatkarek i siatkarzy.

– Cieszę się, że dzięki wspar-

ciu Ministerstwa Sportu i 
Turystyki oraz samorządów 
i partnerów możemy orga-
nizować takie obozy sporto-
we – podkreśla Małgorzata 
Glinka, dwukrotna mistrzyni 
Europy w siatkówce. – Jest to 
dla mnie wyjątkowa sprawa, 
bowiem po raz pierwszy go-
ścimy dzieci z Ukrainy. One 
są bardzo wdzięczne i cie-
szą się, że mogą się z nami 
integrować i bawić. To także 
dla mnie duże przeżycie, któ-
re dostarczyło sporo emocji. 

Jeszcze raz dziękuję bardzo 
tym wszystkim, którzy przy-
czynili się do tego, że może-
my dać tym wszystkim dzie-
ciakom choć chwilę radości i 
normalności”.

Wydarzenie odbywa się już 
po raz 5. Jego organizację 
wspiera Ministerstwo Sportu 
i Turystyki.

Przyszłość polskiejpolskiej siatkówkisiatkówki
To już kolejne spotkanie w Wałczu, razem z Małgorzatą 
Glinką. Za sprawą fundacji „Glinka Academy” bawi się w 
Wałczu na sportowo na wspólnych wakacjach, aż 150 mło-
dych siatkarzy i siatkarek z Polski i Ukrainy.

Montaż automatycznego nawodnienia na Stadionie Miej-
skim już się rozpoczął.  Instalacja ta pozwoli na zwięk-
szenie jakości i bezpieczeństwa podczas rozgrywek 
odbywających się z udziałem drużyny ORZEŁ. Mimo, że 
wkrótce zaczyna się nowy sezon, to spokojnie uda się 
zakończyć prace w terminie. Wykonawcą projektu, jest 
firma „Kacper Sport Invest Leszek Zdybel”.

MURAWA NA STADIONIE 
BĘDZIE W KOŃCU ZIELONA
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PRAWNIK RADZI

Nie kupuj 
nieruchomości 

w worku
Przy zakupie nie-
ruchomości należy 
zawsze sprawdzać 
uważnie dane nie-
ruchomości zawarte 
w księdze wieczy-
stej - to oczywiste. 
Jest to istotne tym 
bardziej, że gdy 
nabędziemy nieru-
chomość zajętą w 
postępowaniu egze-
kucyjnym, wówczas 
egzekucja będzie 
toczyć się nadal.

Zajęcie a sprzedaż
Do kwestii sprzedaży (ogól-
nie rozporządzenia) nieru-
chomością po jej zajęciu 

w egzekucji odnosi się art.  
930 Kodeksu postępowania 
cywilnego. Kodeks wskazuje 
jednoznacznie, że rozporzą-
dzenie nieruchomością po 
jej zajęciu nie ma wpływu 
na dalsze postępowanie. 
Nabywca może uczestniczyć 
w postępowaniu w charak-
terze dłużnika. W każdym 
razie czynności egzekucyjne 
są ważne tak w stosunku do 
dłużnika, jak i w stosunku 
do nabywcy. Jeżeli nato-
miast chodzi o przedmioty 
podlegające zajęciu razem 
z nieruchomością, to próba 
rozporządzania nimi po  za-
jęciu będzie nieważna. 
Ustawodawca odnosi się 
również surowo  do próby 
obciążania nieruchomości (w 
celu uniknięcia pozornego 
obciążania) i wpisywania hi-
potek i tak obciążenie nieru-
chomości przez dłużnika po 
jej zajęciu oraz rozporządze-
nie opróżnionym miejscem 
hipotecznym są nieważne. 
W razie wpisania hipoteki 

przymusowej po zajęciu nie-
ruchomości zabezpieczona 
nią wierzytelność nie korzy-
sta z pierwszeństwa zaspo-
kojenia przewidzianego dla 
należności zabezpieczonych 
hipotecznie.
Co więcej również oddanie 
zajętej nieruchomości w 
użyczenie, leasing, najem 
lub dzierżawę jest bezsku-
teczne wobec nabywcy 
nieruchomości w egzekucji.

Co z tego wynika?
Jak lepiej rozumieć powyż-
szy przepis wytłumaczył w 
wyroku z dnia 5 kwietnia 
2018r. Sąd Apelacyjny w 
Gdańsku (sygn. akt V ACa 
435/17) wyjaśniając, że 
w myśl art. 930 § 1 k.p.c. 
rozporządzenie nierucho-
mością po jej zajęciu nie ma 
wpływu na dalsze postępo-
wanie, zaś nabywca może 
uczestniczyć w postępowa-
niu w charakterze dłużnika. 
Wynika stąd, że dla biegu 
egzekucji i możliwości sku-

tecznego jej zakończenia, 
przez zaspokojenie wierzy-
ciela egzekwującego, nie 
ma znaczenia fakt zbycia 
zajętej nieruchomości. Na 
potrzeby postępowania 
egzekucyjnego przyjmuje 
się bowiem istnienie swo-
istej fikcji prawnej nieistnie-
nia zbycia nieruchomości 
skutkującego możliwością 
prowadzenia z niej egzeku-
cji aż do skutecznego jej za-
kończenia, pomimo że stała 
się własnością innej osoby. 
Skoro jest tak, że zbycie 
nieruchomości w trakcie to-
czącej się egzekucji nie ma 
wpływu na możliwość dal-
szego jej prowadzenia, fakt 
ten (zbycie nieruchomości) 
nie oddziałuje negatywnie 
na sytuację prawną wierzy-
ciela egzekwującego.

Uważajmy na umowy 
przedwstępne
Pamiętać też musimy, że 
ograniczenia wynikające z  
art. 930 k.p.c.  będą odno-

sić się również do umów 
przedwstępnych, które bę-
dziemy realizować w wyniku 
wyroku sądowego. Sąd Naj-
wyższy w orzeczeniu z dnia 
29 września 2017 r., sygn. 
akt V CSK 2/17 potwierdził, 
że rozporządzenie nieru-
chomością po jej zajęciu 
obejmuje również nabycie 
prawa własności nieru-
chomości na mocy wyroku 
zastępującego oświadczenia 
woli stron o przeniesieniu 
własności nieruchomości, 
które powinny być złożo-
ne w wykonaniu umowy 
przedwstępnej, zawartej 
przed wszczęciem egzekucji 

radca prawny 
Piotr Machyński

biuro@radcapm.pl

CIOCIA STASIA RADZI

SPOSÓB NA 
KOMARY:
Dlaczego komary się do nas 
czepiają i męczą? Komary 
wyczuwają ciepło ludzkiego 
ciała, pot i wyższe stężenie 
dwutlenku węgla w wydy-
chanym przez człowieka po-
wietrzu. 
Zatem zuchu daje Ci poradę, 
po pierwsze, po co ładujesz 
się w chemię, skoro można 
załatwić to dużo przyjemniej 
i zdrowiej. Pamiętaj, że w 
tych chemicznych dezodo-
rantach więcej trutki na Cie-
bie się czycha niż zbawien-

nej substancji na owada. 
Posadź roślinę zwaną - ko-
cimiętka, bo zapach ko-
cimiętki odstrasza komary 
dzięki olejkowi eterycznemu 
o nazwie neptalakton. Ko-
cimiętka kwitnie w sezonie 
wzmożonej aktywności ko-
marów, czyli od czerwca do 
lipca oraz od września do 
października
Tymczasem wrzucam Ci ko-
lejny pomysł. Znajdź Bodzi-
szek cuchnący, znany także 
jako „anginka”. Wystarczy, 
abyś pocierał części zielone 
tej rośliny i olejek eteryczny 
z niej wygoni komary do są-
siadów. 

Jest jeszcze kolejna roślina, 

która powinna znaleźć się 
niemal na każdym balkonie 
w bloku. Komarzyca - koma-
rowiec, wytwarza silny za-
pach, który odstrasza nie tyl-
ko komary, lecz także mole. 
Kwitnie przez pół roku - od 
maja do początku jesieni

No i zioła jak mięta czy bazy-
lia to doskonałe antykoma-
rowce. Więc nie omijaj ich 
z daleka, tylko zaprzyjaźnij 
się, aby zerwać znajomość 
z komarami. Pamietaj też , 
że komar porusza się z pręd-
kością 2km/h więc jak nie 
chodzisz o lasce, to spokoj-
nie możesz uciec. Aha , a na 
tarasie podpal kawę i dorzuć 
lawendę. Torby wielorazowe

Jak macie być ekolo-
giczni?

Moja rada jest prosta. My-
ślisz, że ekologiczne roz-
wiązania zakupowe to coś 
nowego? Nie! Zanim zaczę-
to używać plastikowych to-
reb, normą było noszenie 
ze sobą materiałowych czy 
tych z siateczki. Dzisiaj nie 
tylko z powodu ograniczania 
zużywania plastiku, ale tak-
że z powodów estetycznych, 
nosimy ze sobą torby, które 
mogłybyśmy pożyczyć od 
naszej babci. Każda szanują-
ca się kobieta ma takie torby 
pod ręką.

Modne dodatki - chu-
sty, okulary, biżuteria 
za starszych czasów.

Moda to z pewnością coś, co 
zawsze będzie odnosić się 
do przeszłości. Rzeczy, któ-
re jeszcze niedawno tkwiły 
w  szafach, dzisiaj królują 
na wybiegach! A ty? Co tak 
stoisz> Zajrzyj do szafy bab-
ci lub cioci. Należą do nich 
między innymi jedwabne 
chustki, które wiążemy lekko 
na włosach lub wokół szyi. 
Dziewczyny vintage wiedzą, 
o czym mowa. 



Produkt Opis ilość
Panele RiesenSolar 450W, 

wymiary pojedynczej 
sztuki 
wys.2108mm szer,1048mm

4szt + klemy do konstruk-
cji

Falownik SMA SunyBoy2,5kW 
1 faza, wysokiej jakości 
inwerter, może praco-
wać z instalacją nawet 
3kW

1 szt

zabezpieczenia skrzynak AC i DC na 1 
string. Certfikowana. 
Gotowa do samodziel-
nego montażu

1 szt

konstrukcja szyny trapezowe do 
montażu blacha tra-
pezowa. Wraz z podkaą-
dem i wkrętami

10szt

Kable kabel solarny czerowny -
kabel solarny czarny  - 
kable do uziomu -
mc4 - komplety

30m
30m
20m
6kpl

+ +

+ +

Produkt Opis ilość
Panele JinkoSOlar 405W  

wymiary pojedynczej 
sztuki 
wys.1722mm szer,1134mm

14szt + klemy do kon-
strukcji

Falownik Huaweii 5KTL, możli-
wość podłączenia aku-
mulatorów. Idealny do 
programu MójPrąd

1 szt

zabezpieczenia skrzynka AC i DC na 2 
string. Certfikowana. 
Gotowa do samodziel-
nego montażu

1 szt

konstrukcja system Corab do mon-
tażu na dachówce ce-
mentowej, na szynach

montaż w 2 rzędy 
 7szt +7szt pion

Kable kabel solarny czerowny -
kabel solarny czarny  - 
kable do uziomu -
mc4 - komplety

50m
50m
30m
8kpl

Produkt Opis ilość
Panele JinkoSOlar 405W  

wymiary pojedynczej 
sztuki 
wys.1722mm szer,1134mm

24szt + klemy do kon-
strukcji

Falownik Falownik 
SunGrow 10KTL, pro-
dukt największego na 
świecie producenta 
falowników 

1 szt

zabezpieczenia skrzynka AC i DC na 2 
string. Certfikowana. 
Gotowa do samodziel-
nego montażu

1 szt

konstrukcja konstrukcja do monta-
żu na gruncie , wkrę-
cana 

2x12szt

Kable kabel solarny czerowny -
kabel solarny czarny  - 
kable do uziomu -
mc4 - komplety

100m
100m
50m
6kpl

+ +

+

+ +

+

SKOMPLETUJ SWÓJ ZESTAW 
Potrzebujesz innej konfiguracji lub doradztwa? 
Zadzwoń lub napisz do nas.
uwaga: ceny nie zawierają kosztów montażu i zgłoszenia - wycena indywidualna

+48 533 626 165                                                   biuro@powerbell.pl

Pracujemy tylko na produktach sprawdzonych jakościowo, na wykonane prace udzielamy długą gwarancję i serwis. Ceny podane są netto, gdyż przy opcji z montażem vat 8%

8490netto
mini 1,8kW

19 500net
to

opty 5,67kW

32 500net
to

grunt 9,72
kW

Dostawa gratis


